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IX. ROČNÍK . MESAČNÍK OBČANOV DUBNICE NAD VÁHOM

POZVÁNKA NA MESTSKÉ 
ZASTUPITE1⁄4STVO

 Primátor mesta Dubnica nad Váhom p. Juraj Červinka, pozý-
va spoluobčanov na XX. zasadnutie Mestského zastupiteľstva, 
ktoré sa uskutoční vo štvrtok 27. októbra 2005 o 15,00 hod.
vo veľkej sále MsDK.

KONIEC LETNÉHO ČASU -
NEZABUDNITE! ! !
Nedeľu 30. októbra 2005 o 3,00 hod.
posúvame hodiny. Končí sa letný čas

NA VÝSKUM RAKOVINY SA
VYZBIERALO 7 425,- SK
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Z DIANIA NA RADNICI
Primátor mesta p. Juraj Červinka sa zúčastnil a rokoval:

- Návšteva základných škôl z príležitosti zahájenia
 šk. r. 2005/2006
- Návštevy primátorov v Nemšovej, Novej Dubnici,   
 Trenčianskych Teplíc, Ilavy -doriešenie a podpísanie zmluvy  
 na vytvorenie spoločnej kompostárne,
- Rokovanie so zástupcom firmy DOOX - ponuka na stravo-
 vacie listky,
- Valné zhromaždenieTSM.s.ro.
- Rokovanie so zástupcami Považskej odpadovej spoločnosti,
- Stretnutie s primátorom mesta Nemšová - príprava štúdie   
 rozvoja regiónu Dubnica -Nemšová,
-    Rokovanie s riaditeľom Krajského športového centra TN -   
 osvetlenie štadióna - zabezpečenie fin. prostriedkov,
-    Pracovné stretnutie s pani KYTIR Sandra - Lancaster   
 University - zahraničné investicie,
- Stretnutie primátorov a starostov Trenčianskeho kraja,
 na Krajskom úrade v Trenčíne,
-    Porada k príprave volieb do Trenčianskeho samosprávneho  
 kraja,
-    Rokovanie s podnikateľom p. Krškom - rekreačna oblasť  
 „štrkopiesky„,
- Rokovanie s podnikateľom p. Rafajom - zabezpečenie   
 priestorov pre detašované pracovisko MtF VŠ Trnava,
-    Zasadnutie organizačného výboru Dubnického folklórneho  
 festivalu,
- Pracovné stretnutie k výstavbe osvetlenia futbalového
 štadióna,
-    Priprava zasadnutia mestskej rady.

Zástupca primátora mesta Ing. Miroslav Kučík
sa zúčastnil a rokoval:

-    Účasť na Valnom zhromaždení TSM Dubnica n/V, s.r.o.
-    Účasť na zasadnutí „Názvoslovného zboru mesta
 Dubnica nad Váhom“ - prerokovanie návrhu
 na pomenovanie nového námestia. 
-    Mestská rada             
-    Príprava volieb do VÚC
-    Účasť na organizačnom výbore DFF - zhodnotenie festivalu
-    Účasť na 3K – klube SRA v Bratislave
-    Účasť na konferencii „Komunálny manažment“ v Bratislave
-    Účasť na otvorení relaxačno-oddychového centra „OÁZA“ 
-    Účasť na konferencii „Národný strategický referenčný
 rámec na programovacie obdobie 2007 - 2013“ v Bratislave
-    Stretnutie s predstaviteľmi mesta Otrokovice 
-    Návšteva  mesta  Zawadskie v Poľsku

Sekr.

 PERSPEKTÍVA
 BYTOVEJ (pokračovanie DN č. 9)

 VÝSTAVBY MESTA
Určenie zdrojov financovania:
 Pre financovanie technickej infraštruktúry v obytnej zóne 
Háje je uplatnený diferencovaný prístup pri jednotlivých for-
mách bývania vzhľadom na možnosti použitia štátnej dotácie 
/MVRR SR/. V prípade výstavby bytov v bytových domoch 
je poskytnutie dotácie na výstavbu technickej infraštruktúry 
iba v prípade obstarávania nájomných bytov, a len vtedy, ak 
bolo rozhodnuté o poskytnutí dotácie na obstarávanie týchto 
nájomných bytov. Mesto však s výstavbou nájomných bytov 
neuvažuje.
 Zdroje financovania výstavby rodinných domov podľa jed-
notlivých kvadrantov v obytnej zóne „Háje“:

Kvadrant I. – 1. etapa /5  rodinných domov s predpokladanými
 obstarávacími nákladmi 8 269 tis. Sk/
 - rozpočet mesta 50% obstarávacích nákladov stavby
 znížených o iné zdroje /príspevok SSE a SPP/
 - budúci stavebníci vo výške 50% obstarávacích nákladov
 stavby
 - zdroje SSE a SPP vo výške minimálne 50% obstaráva-
 cích nákladov na energetické objekty.

Kvadrant II. – 1. etapa /41 rodinných domov s predpoklada-
 nými obstarávacími nákladmi 27 409 tisíc Sk/
 - rozpočet mesta vo výške 66% obstarávacích nákladov 
 stavby znížených o iné zdroje ...
 - budúci stavebníci rodinných domov vo výške 34% obsta-
 rávacích nákladov stavby
 - dotácia MVRR SR vo výške 105 240 Sk na jeden byt v ro-
 dinnom dome,
 - zdroje SSE a SPP vo výške minimálne 50% z obstaráva-
 cích nákladov na energetické objekty.

Kvadrant III. – 1. etapa /8 rodinných domov s nákladmi 5 432 
 tisíc Sk/ - rozpočet je kompatibílny s rozpočtom Kvadr. I.

Zdroje financovania pri výstavbe bytových domov:
Kvadrant II. – 1. etapa /119 bytov s predpokladanými obstará-
 vacími nákladmi 24 247 tisíc Sk/
 - rozpočet mesta 50%
 - súkromný sektor /stavebníci/ vo výške 50% obstarávacích
 nákladov stavby znížených o iné zdroje: napr. príspevok 
 SSE a SPP
 - zdroje SSE a SPP vo výške min. 50% z obstarávacích
 nákladov na energetické objekty.

Bližšie informácie poskytne odd. výstavby MsÚ v Dubnici n/V
Ing. Jozef Čupák

vedúci odd. výstavby MsÚ

Pamiatka zosnulých
 Začiatkom novembra prichádzame celé rodiny i jednotlivci 
na cintoríny, aby sme  zapálili sviečky a spomenuli si na svojich 
blízkych a známych. 
 Zároveň sa nám pri hroboch a chvíľke ticha naskytá jedi-
nečná príležitosť viacej sa zamyslieť nad podstatou a zmys-
lom života. Iste si spomenieme aj na vzájomné vzťahy s tými, 
s ktorými sme žili, pracovali, alebo sa len poznali. No žiaľ, tí už 
nie sú medzi nami.  
 Možno zistíme, že naše vzťahy neboli vždy ideálne. Mohli  
sme viacej spolu komunikovať, rôzne situácie citlivejšie riešiť, 
mali sme mať jeden k druhému väčšiu úctu a mať sa viacej radi.

 Možno sme si aj navzájom ublížili. Čo nás veľmi mrzí. No 
minulosť už nevrátime. Odpustiť a poučiť sa však môžeme.
 Na cintorínoch si môžeme dať aj predsavzatie, že s tými 
s ktorými teraz žijeme, budeme lepšie vychádzať, budeme
ohľaduplnejší a tolerantnejší.
 Deň pred Pamiatkou zosnulých je Sviatok Všetkých svä-
tých. Aj tí čo boli vyhlásení za svätých, tiež boli len ľudia s chy-
bami a svojimi problémami. No u nich bolo dôležité, že sa pou-
čili a dokázali sa zmeniť. Svätý Pavol dokonca prenasledoval 
kresťanov. 
 Poučme sa a začnime sa meniť aj my. Nikdy nie je neskoro.
Sviatok Všetkých svätých a Pamiatka zosnulých bude na to 
vhodnou príležitosťou.

Štefan Antalík
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(pokračovanie z minulého čísla DN)

3. Ochrana prírody a správa mestskej zelene
3. 1 - Správa mestskej zelene
 V 1. polroku 2005 sme dokončili verejné obstarávanie
na zabezpečenie služby - údržba mestskej zelene, prvkov malej
architektúry a peších komunikácií. Na základe verejného obsta-
rávania vykonáva údržbu drevín na územi mesta v súčasnej dobe
p. B. Čičmanec, Trenčín a p. M. Horanská, Nová Dubnica.
Niektoré služby sú zabezpečované prostredníctvom TSM, s.r.o.
Pre porovnanie z. r. 2001, kedy boli na území mesta vyko-
nané 2 kosby počas celého vegetačného obdobia (s výnim-
kou plôch zaradených do prvej intenzitnej triedy), v súčasnej 
dobe prebieha na území mesta 3. kosba trávnikov, v I. inten-
zitnej triede boli zrealizovane v 1. polroku 2005 štyri kosby. 
Do konca r. 2005 predpokladáme realizáciu ešte 1-2 kosieb
v II. intenzitnej triede (prevažne sídlisková zeleň).

3. 2 - Plnenie ďalších úloh na úseku mestskej zelene
 Oddelenie životného prostredia v priebehu 1. polroku 2005
zabezpečovalo vypracovanie odborných stanovísk k staveb-
nej činnosti v rámci stavebného a územného konania, vy-
dávanie povolení k výrubu drevín, rozkopávok na mestskej
zeleni a pod. Celkovo bol povolený výrub 40 ks drevín
v termíne do konca r. 2005 na celom území mesta (z toho
29 ks na pozemkoch mesta, ostatne výruby v predzáhradkách 
rodinných domov a na iných súkromných pozemkoch). Rozhod-
nutím bol zamietnutý vyrub dvoch drevín. Ako náhrada za
asanovanú zeleň bola uložená povinnost‘ vykonat‘ náhradnú

výsadbu 31 ks drevín na území mesta. V 5-tich prípadoch sme
nariadili vykonat‘ náhradnú výsadbu v zmysle odsúhlasenej
projektovej dokumentácie. V jednom prípade mesto upozornilo
ObU ZP v Trenčíne na nepovolený výrub drevín, za čo bola
uložená sankcia, ktorá je príjmom Fondu ZP a finančná
náhrada za vyrúbanú zeleň do pokladne mesta.

3. 3 - Rekonštrukcia parku J. B. Magina
 Prace na obnove parku začali v mimovegetačnom období
bezpečnostnými výrubmi vo svahu nad sídliskom Pod kaštie-
ľom (37ks) a kompozičnými výrubmi na ploche P VIII (6ks).
Celkom bolo asanovaných 43 ks stromov. Obnova sekcie P III
bola ukončená výsadbou 1 050 ks pôdopokryvných a popína-
vých drevín a založením nového trávnika na ploche 288 m2.
Na miesta uvoľnené asanáciou bolo vo svahu vysadených 
7Ks stromov listnatých. Na plochách vo vnútri parku pripra-
vujeme osadenie lavičiek a realizáciu spevnenej plochy - odpo-
čívadla s polyfunkčným využitím.

4. Udržateľný rozvoj miest
 Mesto Dubnica nad Váhom sa v 1. polroku  zapojilo do projektu  
„Udržateľný rozvoj miest“, ktorý je realizovaný s mimovládnou a 
neziskovou organizáciou Regionálne enviromentálne centrum
Slovensko, kde je zapojených ešte 10 ďalších miest Slovenska. 
Hodnotenie stanovených indikátorov sa vykonáva prostredníctvom 
anketovej akcie medzi občanmi a získavaním informácií od 
externých organizácií.
 V úvodnej fáze sme spolupracovali s referátom pre strategický 
rozvoj.

PLMENIE ÚLOH NA ÚSEKU �IVOTNÉHO PROSTREDIA
ZA 1. POLROK 2005

Prehľad čerpania finančných prostriedkov za 1. - 6. mesiac 2005

Kód
klasifik. Popis položky plán na

r. 2005
skutoč.
r. 2005

neuhradené 
fak.

Poznámka

                  Bežný rozpočet
                  I. Príjmy
133 013      Popl. zo skládok za ulož. odpadu 1 500 626
223 001      Z predaja za vysepar. odpadu 200 137
312 001 Prispevok z recyklačného fondu 400 0
221 004 Administratívne poplatky 40 11
229 005      Za znečisťovanie ovzdušia 40 71

Príjmy spolu 2180 845
I. Vydavky

633 006 Zákazkové tab., vrecia, mat. na prev. kompost. 100 0
635 006 Údržba verejnej zelene 5860 2956 71
636 001 Prenájom pozemku - kompostovisko 12 7
637 003 Propagácia, reklama 50 31
637 004 Všeobecné služby 18160 6025 2268
637 005 Speciálne služby 30 0
637 011 Štúdie, expertízy, posudky 25 0
637 018 Vrátenie príjmov z min. období 240 240 Vrátenie zábezpeky - VO

Výdavky bežné spolu 24477 9 259 2339
                  Kapitálový rozpočet

I. Výdavky
713 004 Nákup strojov a zariadení 500 0
716 000 Projektová dokumentácia 100 81
717 001 Realizácia nových stavieb 900 86
717 002 Rekonštrukcia a modernizácia-park 1 500 299
719 001 Združené prostriedky na investície - kompostáreň 250 86

Výdavky kapitálové spolu 3250 552
Výdavky bežné + kapitálové 27727 9811

Odd. živ. protredia: Ing. D. Palkechová, Ing. V. Hollá
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VYHODNOTENIE ANKETY 
O VRECOVOM MNO�STVOVOM ZBERE
V MESTSKEJ èASTI PREJTA
 V dňoch 5. - 30. septembra 2005 sa uskutočnila v mestskej časti Prejta 
anketa o vrecovom množstvovom zbere komunálneho odpadu, ktorý sa tam 
realizuje od 1. 1.2005. Do každej poštovej schránky boli roznesené anke-
tové lístky. Vyplnené anketové lístky mali možnosť obyvatelia odovzdať vo 
vestibule MsÚ Dubnica nad Váhom alebo v MŠ Prejta. Z rozdaných 344 
kusov anketových lístkov sa zapojilo do ankety 89 domácností t. j. 25,9 %.

Na otázku: 

„Súhlasíte s tým, aby vrecový systém zberu KO pokračoval ďalej?“
odpovedali obyvatelia takto:

 Najčastejšie pripomienky boli k hrúbke a k priesvitnosti vriec, rozmiestne-
niu veľkoobjemových kontajnerov a k spaľovaniu odpadov - hlavne plastov
v domácnostiach. 
 V prípade hrúbky vriec to vyžaduje zo strany obyvateľov trochu viac opa-
trnosti pri vhadzovaní ostrejších predmetov do vreca ako sú napr. črepiny
(stačí ich zabaliť do novín a vložiť do vreca). Kovový odpad - konzervy, ple-
chovky od nápojov - možno odovzdať počas zberu kovov.
 Systém zberu prevažne drobného stavebného odpadu prostredníctvom 
veľkoobjemových kontajnerov, na ktorý obyvatelia často poukazovali, od-
delenie ŽP v súčasnosti  rieši.

 No a čo týka spaľovania plastov? PREČO SA SPAĽUJÚ?! Aký dôvod
majú obyvatelia na ich spaľovanie? Veď plasty sú odoberané obyvateľom
zdarma. Na túto otázku nech si dá každý, koho sa to týka, odpoveď sám.

Oddelenie životného prostredia
MsÚ Dubnica nad Váhom

STRETNUTIE BýVALýCH 
PRVáKOV
 Dňa 1. 10. 2005 si zorganizovali stretnutie po 
50. rokoch bývalí prváci ZŠ z Dubnice nad Váhom 
– terajšej Cirkevnej školy. 
 Prvé ich kroky viedli do bývalej školy kde si 
prezreli svoje triedy, lavice a zaspomínali na škol-
ské začiatky. Príjemne ich prekvapili aj zväčšené 
fotografie z prvej triedy, ktoré dostali a pripomenuli 
im detstvo.  
 Treba ešte poznamenať, že pri zvítaní mali niek-
torí problémy sa navzájom spoznať. Aj tieto situá-
cie sa brali s humorom. V roku 1955 bolo päť tried 
prvákov s celkovým počtom 188 žiakov. Ich triedne 
učiteľky boli p. Kvaššayová, Paveleková, Selcová, 
Malinová a Vojtášová. 
 Na stretnutie prišlo 80 bývalých prvákov. Žiaľ 
14 sa tohto stretnutia už nedožilo. Ostatní ne-

prišli z rôznych dôvodov. Program pokračoval v jedálni SOU, kde svojich bývalých spolužiakov privítal vdp. Jozef Dvorský. Ďalej 
medzi sebou srdečne privítali aj bývalých triednych učiteľov p. Vojtášovú a Malinovú, ako i p. učiteľa Habšudu, ktorý ich učil v ďal-
ších ročníkoch.  
 Pri dobrej nálade a jedle sa úprimne porozprávali o svojich rodinách, deťoch, zamestnaní i celkovom doterajšom živote.  
 Voľné chvíle spríjemnil spolužiak Ing. Pavol Porubčan, ktorý premietal fotografie, ktoré znázorňovali ako vyzerala
Dubnica nad Váhom v minulosti. Atmosféru stretnutia obohatil kultúrnym programom aj folklórny súbor Mladosť. 
 Na záver sa žiada srdečne poďakovať organizátorom, ktorí obetovali veľa času a energie  na zvládnutie tohto vydareného 
stretnutia.
 Poďakovanie patrí aj  sponzorom, ktorí boli bývalí spolužiaci, za poskytnutie finančnej podpory. Štefan Antalík 

Zájazd za bohatou históriou
 V nedeľu 16. 10. 2005 zorganizoval  Miestny odbor 
Matice slovenskej zájazd, ktorý sa uskutočnil v rámci 
roka Ľudovíta Štúra.   
 Prvá zástavka bola v Bánovciach nad Bebravou, 
kde sa účastníci zájazdu zoznámili s históriou kostola, 
ktorý podobne ako v Dubnici nad Váhom, postavili 
Illésházyovci.  
 V rodisku zakladateľa spisovnej slovenčiny sa 
zúčastnili na ekumenických bohoslužbách, ktoré sa 
konali z príležitosti 190. výročia narodenia Ľudovíta 
Štúra. V Uhrovci si prezreli aj rodný dom Ľudovíta 
Štúra, kde sa zoznámili so životom a prácou tejto 
významnej osobnosti slovenského národa.   
 Treba poznamenať, že v tom istom dome sa naro-
dil aj ďalší významný politik Alexander Dubček.
 Ďalšie ich kroky viedli na Jankov vŕšok, ktorý tak-
tiež úzko súvisí so slovenskou históriou.  
 V Brodzanoch si s veľkým záujmom prezreli 
Literárne múzeum A. S. Puškina. Toto múzeum sa po 
rekonštrukcii stalo vyhľadávaným miestom nielen pre 
širokú verejnosť, ale i pre veľvyslancov a významných 
politikov. Súčasťou múzea je aj starostlivo udržiavaný  
park.  
 Na záver svojho bohatého programu sa zastavili 
v Chynoranoch, kde si prezreli múzeum vynikajúceho  
slovenského básnika Valentína Beniaka.
 Zájazdu sa zúčastnili okrem členov Matice sloven-
skej aj žiaci a učitelia dubnických základných škôl.
Za vedenie mesta sa zúčastnil zástupca primátora
Ing. Miroslav Kučík.
 Zájazd bol vyvrcholením osláv 80. výročia zalo-
ženia MO Matice slovenskej v Dubnici nad Váhom.
 Na záver môžeme konštatovať, že za bohatou 
históriou a významnými osobnosťami nemusíme ces-
tovať ďaleko. Stačí ich objavovať vo svojom, alebo 
najbližšom regióne.  

Štefan Antalík

Na fotografii je jedna z prvých tried z roku 1955
a triednu učiteľku p. Kvaššayovú.

NIE:
38 obyvateľov,

t.j. 42,7 %

ÁNO:
51 obyvateľov,

t.j. 57,3 %



SPOMIENKA NA
BISKUPA
VOJTA��ÁKA
 Dňa 6.10. 2005 sa v Ilave uskutočnila
slávnostná spomienka na spišského bis-
kupa Mons. Jána Vojtaššáka. Súčasťou
spomienky bolo aj odhalenie pamätnej
tabule na múre väznice v ktorej bol väz-
nený.

 V roku 1951 bol už ako 74 ročný odsú-
dený na 24 rokov väzenia. Trest si od-
pykával vo väzniciach v Bratislave, Val-
diciach, Leopoldove, Ilave, Pabeniciach, 
Žiline a v Prahe na Pankráci. V roku 1956 
mu trest prerušili, ale na Slovensko sa 
nesmel vrátiť. Žil v Charitatívnom dome 
v Děčíne. V roku 1958 ho znovu uväznili 
a omilostili ho až v roku 1963. Zomrel 
v roku 1965 v Řičanoch pri Prahe, ako
88 ročný. Rehabilitovaný bol  v roku 1990.

 Spomienka sa uskutočnila z príležitosti 40. výročia jeho smrti. Slávnostnú sv. omšu, za prítomnosti predstaviteľov mesta
a zboru väzenskej a justičnej stráže, celebroval nitriansky biskup Mons. Viliam Judák. Spolucelebrovali pomocný spišský biskup 
Mons. Štefan Sečka a viacerí kňazi.
 S krátkymi príhovormi vystúpili aj jeho mladší spoluväzni. Spomínali ako bezohľadne s nimi vo väznici zaobchádzali. Hoci biskup 
Vojtaššák bol už starý, chorý  a nevládny musel aj on všetky práce robiť ako ostatní.    
 Na pamätnej tabuli je text „Otče, odpusť im, lebo nevedia, čo činia“. Slová, ktoré biskupa charakterizujú. Bol dobrého srdca a vedel 
odpustiť aj tým čo mu najviac ublížili. 
 Mons. Ján Vojtaššák ako biskup pre rozvoj Cirkvi na Slovensku veľa urobil, no zároveň si aj veľa vytrpel. Je dobré, že aj
dnešná generácia si to pripomína. Za veľké utrpenie ktoré podstúpil je kandidátom na blahorečenie.
 Slávnosť obohatila kvalitným prednesom aj Eva Kristínová. V Ilave sa na slávnosti  zúčastnilo veľké množstvo ľudí. Medzi
nimi aj obyvatelia z Dubnice nad Váhom. Štefan Antalík
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DOBRý SLUHA, ZLý PáN!
(Úvaha)

 Človek je individuálna tvoriaca spoločnosť, každodenne 
odolávajúca jej nástrahám. Noviny sú už od nepamäti rokov,
súčasťou spoločnosti, ktorej členom by malo poskytnúť zma-
povanú situáciu, odohrávajúcu sa v nej, ako aj prinášať aktu-
álne informácie, potešenie a zábavu. Charakter, to sú pova-
hové vlastnosti jedinca, prejavujúce sa v jeho konaní a spôsobe 
myslenia. A čo majú tieto tri pojmy spoločné? Mnoho. Noviny do 
značnej miery vplývajú  na človeka, ktorého najpodstatnejším atri-
bútom je práve jeho charakter. 

 Na úvod je potrebné sa zmieniť, že väčšina novín pôsobí
na človeka silou poraziteľnou možno iba takou osobnosťou, 
ktorá je pripravená a do dostatočnej miery psychicky vyzbro-
jená, aby spomínanej sile dokázala odolať. Nemožno teda 
zabudnúť, že človek, ktorý nechce negatívnemu vplyvu po-
dľahnúť, sa musí i aktívnou cestou do tohto procesu zapojiť. 

 Nestačí iba kritizovať a sťažovať sa, ale aj príslušnými pro-
striedkami proti tomuto vplyvu bojovať.

 Určite nie je náhoda, že centrom takmer každej obývacej 
izby sú noviny a televízor. Preto nie je na mieste sa čudovať
(a toto je dokonca iba jeden z príkladov nášho bytia každodenne 
obklopeného masmédiami), že práve oni sa výraznou mierou 
podielajú na tvorbe verejnej mienky, životných postojov, ako aj 
životného štýlu. Vplývajú na nás hlavne v oblasti intelektuálnej, 
kedy rozumom prijímame informácie a na ich základe si vy-

Pred pamätnou tabuľou biskupa Jána Vojtaššáka  sú  zľava:
nitriansky biskup Mons. Viliam Judák, pomocný spišský biskup
Mons. Štefan Sečka a primátor Ilavy Ing. Pavol Čiernik s kyticou

tvárame úsudky, ako i v oblasti morálnej, kedy zhodnocujeme
svoje konanie a zamýšľame sa nad ním. Rovnako môžeme 
pocíťovať vplyv aj v rovine estetickej , pretože každý z nás túži
po kráse a harmónii. Hlavne v pubertálnom veku sa človek sú-
stredí na vzory v extravagantnom oblečení, sprevádzané vul-
gárnymi prejavmi a tzv. umením, ktoré skôr zaráža, ako by malo 
potešiť a nemá nič dočinenia so spoločenskými normami. Často 
sa stáva, že i hodnotové rebríčky mnohých ľudí sa menia na 
základe momentálneho trendu prezentovaného médiami a no-
vinami. 

 Príkladom môže byť: mladosť, bohatstvo, úspech, populari-
ta, vplyvnosť... 
 
 Aká by teda mala byť ideálna funkcia novín a médií? Sku-
točnosťou je, že oni by mohli robiť mnoho vecí, aby sa nám
ľahšie žilo, sprostredkovať nám informácie o nás samých, či už 
konkrétne alebo všeobecnejšie na globálnej úrovni, aby sme
ľahšie porozumeli svetu. Tomu svetu, v ktorom žijeme. V trho-
vom prostredí to však, bohužiaľ, robia vo veľmi obmedzenej 
miere. 

 A to z prostého dôvodu: síce na to technicky, organizačne
a vybavenostne uspôsobené sú, nie sú však na tento účeľ
zriadené. Je smutné, keď sa musí spomenúť obrovská mani-
pulatívnosť novín a médií. Využívajú totiž celý, dlhý rad mož-
nosti, ako modifikovať určitú informáciu tak, aby v podaní dané-
ho okamihu zapôsobila na percipienta podľa konkrétneho žela-
nia. Prostriedky, ktoré na to využívajú sú rôzne. Médiá a noviny, 
teda môžu byť dobrým sluhom, ale aj zlým pánom. 

Bc. Libor Poruban
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ODDYCHOVÁ ZÓNA SENIOROV
OTVORENÁ
 Vážení dubnickí občania, dovoľte mi, aby som vás poinfor-
moval, v mene Centra neziskových organizácií, o vybudovan
„Oddychovej zóny seniorov“. Dlhý čas nedalo nášmu riaditeľo-
vi pokoj, čo urobiť s tak veľkým a prekrásnym záhradným pro-
stredím, a ako ho využiť pre širšiu verejnosť našich dubnických 
spoluobčanov, ktoré sa nachádza v prekrásnej polohe v centre 
mesta - areál knižnice. Od myšlienky nebolo ďaleko k realizácii. 
Vedenie mesta súhlasilo a pomohlo. Začala činorodá práca, 
kde nastal pohyb smerom k úprave záhradnej plochy, úpra-
vou terénu, vykosenie trávy, prestrihanie ovocných stromov...
 Ďalej bolo potrebné premiestniť šesť kubíkov zeminy v
priestore záhrady a touto zeminou vyrovnať nerovnosť terénu,
tiež boli zhotovené, natreté a osadené lavičky po celej ploche
záhrady. Tou najväčšou akciou iste bolo vybudovanie spo-
menutej oddychovej zóny, kde bolo potrebné vynaložiť veľa úsi-
lia pri budovaní betónového základu pre záhradný altánok,
ktorý bude slúžiť pre všetkých občanov Dubnice nad Váhom.
Preto dovoľte, aby som poďakoval vedeniu nášho mesta na
čele s p. Jurajom Červinkom, a menovite tým, čo sa na diele
zúčastnili vlastnými rukami: všetci členovia šiestich organizácií,
ktorí majú príslušnosť v CNO, ďalej pán Dušan Kamenár, pán
Miroslav Gálik, pán Rudolf Strnad, pán Pavol Vochel, pán
Miloš Hudeček. Je potrebné povedať, že členovia organizácií
sa sporadicky zapájaj ú po celý rok do organizovaných bri-
gádnických skupín, ktoré takto vytvárajú príjemnejšie prostredie
našim spolupútnikom.
 Vážení občania Dubnice nad Váhom, želáme vám, aby ste 
prežívali tie najkrajšie dojmy a pocity v „Oddychovej zóne se-
niorov“, kde sa budete môcť v sobotu a v  nedeľu zabaviť pri 
našej hudobnej skupine vedenej pani Marikou Baginovou.

Rudolf  Bulica, zástupca riaditeľa
Centrum neziskových organizácií

Vyjadrenie autora
 Reagujem na stanovisko pána riaditeľa, ktoré považujem
za zavádzajúce a neobjektívne.
 Netreba vari p. Semkovi vysvetľovať, že samozrejme, jeho 
stanovisko uverejňujeme v nepozmenenom znení.
 Čo sa týka autorizovania ktoréhokoľvek príspevku, tak 
vaše vyjadrenie o neprofesionalite zaváňa neznalosťou 
novinárskej etiky. Použitie citácií (s príslušným označením), 
nepotrebuje autorizovanie. (Treba ale rozlíšiť žánrovú špecifi-
káciu).
 Ak ste sa náhodou, pán riaditeľ, ešte nespamätali, tak už 
nežijeme v komunizme, takže ani ja, ani pán Svetlík s vami, či 
vedením školy konzultovať svoje názory nemusí, a verím, že 
ani nebude. On je osobnosť vo svojej profesii, a nepotrebuje to!
 Ale konkrétne k obsahu: Oslovili ste ma, aby som urobil

rozhovor s 13 - ročným žiakom, čo som pri našom osobnom
kontakte spochybnil. Požiadal som vás, aby sme urobili pre 
naše noviny širší projekt - nielen o potápaní - kde by sme 
pomenovali problémy ZUŠ v našom meste. Odmietli ste. Ani
len stretnutie, ktoré ste sľúbili, nebolo zorganizované.
 Aby som upokojil vašu dušu, pán Jaroslav SVETLÍK je 
v mojich očiach výtvarník, ale nielen to, človek, ktorý tým de-
ťom naozaj rozdáva svoju dušu. Ja jeho veci i prácu poznám
a obdivujem už dvadsať rokov, tak mám právo na svoj názor. 
Tak ako vy na svoj. 
 Je mi ľúto, ak ste nepochopili, že ide výsostne o metaforu 
v ktorej sa prejavuje úcta k pedagógovi, lebo on tú svoju „dušu“ 
rozdáva ako šperkár, vy ako huslista (dúfam), ale to vás, ani 
jeho nedegraduje v hodnotách kvalifikácie pedagóga. Že už 
nemal čas na novinára - to je dobre. Ak ste si inkriminovanú 
vetu položili do polohy vulgarizmu, tak je to váš názor.

Ľubomír R. Hvožďara

Stanovisko k èlánku
v Dubnických novinách è.9/2005 
��perkár, èo rozdáva de�om svoju du�u...�

 V Dubnických novinách zvykneme občas našich spolu-
občanov informovať o činnosti Základnej umeleckej školy, 
o úspechoch žiakov na domácej i medzinárodnej scéne.
 Na konci školského roka 2004/2005 však žiak výtvarné-
ho odboru Michal Barták dosiahol taký mimoriadny úspech,
že sme pokladali za vhodné, aby informácia o ňom vyšla z pro-
fesionálneho pera.
 Oslovil som zodpovedného redaktora Ľubomíra R. Hvož-
ďaru a ponúkol som mu možnosť v priestoroch školy uro-
biť rozhovor s naším žiakom M. Bartákom o jeho pobyte na 
ostrove Bimini v Bahamskej republike. Tento pobyt spojený 
s potápaním bol hlavnou cenou pre Michala za jeho víťazstvo. 
Takto sme chceli zviditeľniť úspešného žiaka i našu školu. Žiaľ, 
naše očakávanie sa nesplnilo.
 Podľa vyjadrenia vyučujúceho odboru Jaroslava Svetlíka 
redaktor nevhodným spôsobom vstupoval do vyučovacieho 
procesu, pričom zosmiešňoval pred žiakmi ich vyučujúceho. 
Sám Jaroslav Svetlík na moje požiadanie hovorí - Nie som 
kompetentný hodnotiť článok po profesionálnej stránke, ale 
mám otvorené výhrady k textu. Citujem: „Viac času som 
nemal, lebo človek, ktorý vyštudoval „šperkárčinu“ poslal 
do prd... novinára a ďalej rozdával deťom svoju dušu“. 
Vulgarizmus použitý vo vete dehonestuje úlohu pedagóga 
vo výchovnom procese a bol použitý v úplne inom kontexte, 
takže nemá s článkom nič spoločné. (Mám pocit na osobné 
invektívy). Novinár sa na vyučovacej hodine zachoval ne-
pekne. (Slovné invektívy na prácu pedagóga.) S danou vetou 
a jej znením som nesúhlasil. Nemala v článku o škole a jej 
úspechoch čo robiť.
 Toľko vyjadrenie človeka prítomného pri „rozhovore“. Ako 
riaditeľ školy mám voči článku nasledujúce výhrady:
- článok sa témy, kvôli ktorej som redaktora pozval, dotýka
 iba veľmi okrajovo, aj to nepresne. Barták nebol na Flo-
 ride, ale na Bimini,
- rovnako  názov článku vyznieva dehonestujúco - „šperkár“ 
 (učiteľ výtvarného odboru),
- „vyštudoval „šperkárčinu“ - vyvoláva dojem ako keby v ško-
 le pracoval iba nejaký nekvalifikovaný laik, ktorý sa hrá na
 učiteľa,
- „poslal do prd... novinára“ - nerozumiem, ako si to mohol
 dovoliť ?? a čo má v novinách robiť taká veta? 

 Najneprofesionálnejšie sa mi zdá, že článok nebol autori-
zovaný ani s vyučujúcim ani s vedením školy.
 Verím, že toto stanovisko bude uverejnené v plnom a ne-
pozmenenom znení. 

Mgr. Ján Semko riaditeľ školy

Redakcia mesaèníka 
Dubnické noviny
 Som pravidelnou čitateľkou dubnického mesačníka Dubnic-
ké noviny. No v poslednom čísle článok „Šperkár...“ ma veľmi 
nepríjemne prekvapil. Pána Svetlíka poznám osobne a mala 
som možnosť ho vidieť pri práci s deťmi. Je to človek slušný,
citlivý a myslím si, že pisateľ článku veľmi nevhodne ukončil svoje 
interwiev citáciou pána Svetlíka, ktoré údajne použil pri rozho-
vore s autorom. Neverím, že by sa pán Svetlík takto vyjadroval 
a už vôbec nie pred jeho malými zverencami. Nie je to jeho štýl. 
Autor by sa mal ospravedlniť a pre budúcnosť zvážiť slová, ktoré 
vo svojich článkoch použije.

Vaša čitateľka
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ÚCTA A VÏAKA
ZA PRODUKTÍVNY VEK ...
 Dni 28. a 29. septembra 2005 patrili v ZVS holding a.s. v Dub-
nici nad Váhom seniorom. Stretli sa v príjemnej atmosfére, ktorú 
im vytvorilo vedenie spoločnosti, a určite mala nádych slávnost-
nosti, úprimnosti a srdečnosti, lebo si mali čo povedať, zaspomí-
nať i porovnávať. Kultúrny program pripravili pedagógovia ZUŠ so 
svojimi žiakmi na veľmi slušnej úrovni.
 Na úvod stretnutia hovoril predseda predstavenstva a gene-
rálny riaditeľ spoločnosti Ing. Miroslav Solava. Zo slávnostného prí-
hovoru vyberáme:

 Žijeme v ekonomickom prostredí, ktoré vyžaduje nebývalú an-
gažovanosť celých pracovných kolektívov na dosahovaní úspeš-
ných ekonomických výsledkov. Len ekonomicky úspešná firma 
môže zabezpečiť pracovné a sociálne istoty svojich zamestnancov 
a ich rodinných príslušníkov. Uvedomujeme si, že orientácia len na 
hmotné ciele nemôže v plnej miere uspokojiť požiadavky jednotliv-
ca a spoločnosti. Žijeme v občianskej spoločnosti a máme záujem 
podporovať dôstojný život každého jednotlivca i keď to nedeklaru-
jeme tým spôsobom ako politické strany v predvolebnom období. 
ZVS holding, a.s. nie je od roku 1996 personálne politicky ovplyv-
ňovaná a ani v budúcnosti nebude. Cieľom vrcholového vedenia je 
úspešne pokračovať v takmer 70 ročnej histórii výroby na území 
ZVS a nedovoliť aby sa opakovala hospodárska a morálna recesia 
rokov 1990 až 1996.
  Od roku 1996 kedy vznikla akciová spoločnosť ZVS sme prešli 
zložitým obdobím, v ktorom sme boli nútení zamedziť ďalšiemu 
ekonomickému a morálnemu „drancovaniu“ vlastnej firmy vrcholovými manažérmi. Nové vrcholové vedenie spoločnosti vytvorilo 
okolo seba silný pracovný tím, ktorého otázkou osobnej cti bol boj za znovu oživenie výroby a stability svojej firmy. Prešli sme zložitým 
obdobím reštrukturalizácie, nábehom nových výrobných programov, nových investícií a rekonštrukcií. Popri tom sme museli budovať 
nové informačné systémy, zaviesť Systém Manažérstva Kvality /SMK/ podľa noriem ISO a rozvíjať nové obchodné vzťahy v priestore 
otvorenej Európskej únie. Čiastočným úspechom v roku 1997 bolo získanie výrobnej kooperácie pre americkú firmu LEXMARK, ktoré 
vyústilo do vytvorenia spoločnosti ZVS IMPEX, a.s. a potvrdenie správneho smeru vývoja v ZVS. Výsledky tvrdej práce sa začali 
prejavovať od roku 2000 – roku kedy začala v plnom rozsahu plniť svoje úlohy spoločnosť ZVS holding, a.s. Od tohto roku všetky 
spoločnosti skupiny ZVS dosahujú zisk a plnia si všetky finančné a právne povinnosti voči svojim zamestnancom, štátu a verejno-
právnym inštitúciám. Od roku 1996 sme viac ako desaťnásobne zvýšili objem výroby. Vytvorili sme viac ako 600 nových pracovných 
miest. V roku 2004 sme od VH s.r.o. Snina odkúpili výrobné kapacity v oblasti zbrojnej výroby a zahájili činnosť odlúčenej prevádzky 
v Snine. 
  Mnohé úlohy a ciele sme splnili, no mnohé sú ešte pred nami. Našim cieľom je neustále zvyšovať podiel civilnej výroby najmä 
v novej prevádzke v Snine/, zavádzať do výrobného procesu nové progresívne technológie a neustále hľadať nové výrobné progra-
my, ktoré obstoja v tvrdej medzinárodnej konkurencii. I napriek tomu, že v súčasnom období necítime podporu vlastného štátu voči 
firmám fungujúcich na základe slovenského kapitálu / tá je orientovaná na zahraničné firmy, ktoré na Slovensku umiestňujú výrobu 
s malou pridanou hodnotou/ verím, že skupina podnikov ZVS dôstojne oslávi v roku 2007 zahájenie výroby na území ZVS a dôraznej-
šie potvrdíme úlohu lídra medzi rýdzo slovenskými firmami v Dubnici nad Váhom.
  Verím, že hrdosť vrcholových manažérov na svoju firmu sa prenesie na všetkých súčasných a bývalých pracovníkov podnikov 
ZVS a staneme sa spoločnosťou, ktorá popri svojich ekonomických cieľoch plní aj úlohy a ciele v oblasti sociálnej a regionálnej poli-
tiky. 

p. Žiačeková:
 „Mám po operácii kolena, tak sa ho
 musím držať. Ale urobila by som to aj
 tak ...“ (Smiech)
Ot.:
 V ktorých rokoch ste pracovali v ZVS-
 ke?
p. Žiačeková:
 „Už sme desať rokov doma na dô-
 chodku, ale som udivená z tých zmien.“
p. Žiaček:
 „Ani to nepoznávame, lebo každým ro-
 kom sa to mení ...“

Ot.:
 K lepšiemu?
p. Žiaček:
 „Určite áno. Len túto cestu by už mo-
 hli urobiť.“
Ot.:
 Stačia dôchodky?
p. Žiaček:
 „Viete, dá sa to zvládnuť aj pri týchto
  dôchodkoch ... Keď sa rozumne doma
  hospodári, tak sa to dá. „
p. Žiačeková:
 „Keď sa nefajčí a nepije, tak to stačí.“

Zaujali,
lebo sa dr�ali
ako za3⁄4úbení, ale:

Ing. Miroslav SOLAVA,
predseda predstavenstva a generálny riadite3⁄4
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PREDSTAVUJEME ÚSPE�NÝCH - LÍDER REGIÓNU!

VRCHOLOVÍ MANA�ÉRI:
(v3⁄4avo)
- Ing. Miroslav SOLAVA, predseda predstavenstva a generálny riadite3⁄4

Dubnica nad Váhom
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- Ing. Dagmar PETRU�OVÁ, èlenka predstavenstva a finanèný riadite3⁄4
- Ing. Franti�ek TOMSA, podpredseda predstavenstva a technicko - výrobný riadite3⁄4
- Ing. Vladimír ÏURI�, èlen predstavenstva a obchodný riadite3⁄4
- Ing. Emil PETRU�, riadite3⁄4 prevádzky P2
- Ing. Viliam VÁCLAV, riadite3⁄4 odboru krízového mana�mentu a ochrany
- Ing. Jarmila PERÏOCHOVÁ, riadite3⁄4ka prevádzky P3
- Ing. Franti�ek MASARYK, riadite3⁄4 prevádzky P1
- Ing. Stanislav SEDLÁÈEK, predseda �Zdru�enia zamestnancov ZVS�

MEDZNÍKY VO VÝVOJI 
AKCIOVEJ SPOLOÈNOSTI
1927  - Historické začiatky vzniku terajšej akciovej spoločnost ZVS
1929  - Začiatok výstavby laboračných objektov, ukončené
     k 31. 12. 1936 
1937  - Výroba v priestoroch dnešnej akciovej spoločnosti sa začala
      začiatkom mája 1937. 
1938  - Dubnická továreň sa stala súčasťou koncernu Riechswerke
      fúr Waffen und Maschinenbau Herman Gôring. 
1945  - Začiatok rekonštrukcie vojnou zničených objektov
1947  - Zahájenie výroby a v to istom roku na základe dekrétu prezi-
     denta republiky sa Škodové závody v Dubnici nad Váhom
       stali samostatným národným podnikom, ktorý bol 3. 2. 1951 
      premenovaný na Závody K. J. Vorošilova, národný podnik
1953  - Vznik samostatného podniku s názvom „Závody všeobecné-
      ho strojárstva, národný podnik Dubnica nad Váhom“
1958  - 1. apríla vznik podniku s názvom Adamovské strojárne, n. p. 
      Dubnica nad Váhom 
1981  - došlo k zmene na koncernový podnik v rámci VHJ ZVS Brno

1990  - 1. decembra je zriadený zakladacou listinou MH SR č. 33/1990
      ZVS, štátny podnik.
1996  - 1. mája tohoto roka sa štátny podnik, pretransformoval na 
       ZVS, a. s. Vznikla akciová spoločnosť so 100% účasťou štátu.
1998  - 24. septembra bola založená akciová spoločnosť s obchod-
      ným názvom ZVS holding, a. s.

Výrobný program 

1937  - Zahájenie výroby produktov špeciálnej techniky
1958  - Výroba transformátorov pre spotrebnú elektroniku
1965  - Výroba mernej a čerpacej techniky (benzín, nafta)
1971  - Výroba elektrotechniky pre textilnú techniku a polygrafiu
1990  - Výroba civilnej zdravotníckej techniky
1992  - Výrobky pre strojársky a spotrebný priemysel (parkovacie 
      automaty, peňažné zámky, drviče odpadu, plynové kotle,
       odstredivky oleja, sterilizátory pre zdravotníctvo)
2001  - Malokalibrová športová a poľovnícka munícia
2003  - Výroba tlakových vzduchových zbraní
2004 - Vytvorenie odlúčenej prevádzky v Snine

Dubnica nad Váhom
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Starostlivos�
o zamestnancov
a politika
zamestnanosti
 ZVS holding, a.s. si  je vedomý, že ne-
vyhnutnou súčasťou jeho podnikateľskej 
filozofie je reflektovanie vlastných zames-
tnancov ako jedného z dôležitých aktív 
firmy, preto v každodenných podnikových 
povinnostiach sa popri ostatných prevádz-
kových činnostiach nezabúda ani na sys-
tematické a cieľavedomé sledovanie po-
trieb jednotlivých pracovníkov. 
 Vyústením tejto práce je tvorba zdrojov 
a vytváranie vhodného prostredia, aby za-
bezpečil tvorivý pracovný potenciál, nakoľ-
ko úspešnosť a rast ľudských zdrojov sa 
odráža i v úspešnosti firmy. 
 O tom, že deklarované ciele v starostli-
vosti o zamestnancov nie sú len prázdnymi 
sľubmi, svedčia aktivity a konkrétne kroky 
zamerané na vytváranie pracovnej pohody 
a spokojnosti všetkých zamestnancov.
 Uplatňovanie dôslednej personálnej po-
litiky sa premieta nielen v zabezpečovaní 
stabilných príjmov, ale robia sa i kroky ve-
dúce k uspokojovaniu pracovníkov pro-

stredníctvom vytvárania príjemného a este-
ticky stvárneného pracovného prostredia. 
 Jedným z hlavných atribútov sociálnej 
politiky je zabezpečenie zodpovedajúceho 
ohodnotenia za vykonanú prácu.  Ako jed-
na z mála firiem v tomto regióne si naša 
spoločnosť 100% plní  načas svoje záväz-
ky voči svojím zamestnancom a v súvislosti 
s tým i záväzky voči štátnym inštitúciám. V 
mzdovej oblasti v nadväznosti na dosia-
hnutie priaznivých ukazovateľov hospodá-
renia je reálny predpoklad zabezpečenia 
rastu priemerného zárobku oproti výške z 
minulého roku.
 Firma však okrem toho vytvára dosta-
točný priestor i na ďalšie formy podpory 
zamestnanosti. Systematicky zabezpeču-
je a realizuje vzdelávanie zamestnancov 
všetkých kategórií a profesií s cieľom za-
bezpečiť kvalifikovaných a odberne spôso-
bilých zamestnancov v súlade s potrebami 
spoločnosti. 
 V oblasti sociálnej politiky podnik po-
skytuje zamestnancom stravovacie služ-
by, preventívne prehliadky pracovníkov ri-
zikových pracovísk a rekondičné pobyty 
a  iné sociálne istoty v rámci schváleného 
rozpočtu sociálneho fondu. Pracovníkom, 
ktorý si uzavreli dôchodkové pripoistenie 

akciová spoločnosť prispieva na tento účel 
určitou časťou. Vybraným kategóriám pra-
covníkov v nadväznosti na politiku motivá-
cie a stabilizácie zamestnancov  prispieva 
podnik na životné poistenie.
 To, že podnik zabezpečuje a vynakladá 
prostriedky na široké spektrum sociálnych 
aktivít možno dokumentovať i nasledov-
ným zoznamom činností, kam smerujú 
okrem už  spomínaných oblastí prostriedky 
sociálneho fondu:
 -úhrada časti cestovného
 -zabezpečenie hudby a doprava hudob-
 níkov pri smútočných príležitostiach
 -vstupenky na športové podujatia
 -vyplácanie jubilejného za odpracova-
 né roky
 -preplácanie masážnych a kozmetic-
 kýchv služieb
 -príspevok na letnú rekreáciu
 -poskytovanie nákupných poukážok
 Ako z uvedeného vidieť podnik si je 
vedomý zodpovednosti za starostlivosť o 
zamestnancov a preto nechce zostať len 
pasívnym pozorovateľom potrieb svojich 
zamestnancov, ale svojou činnosťou chce 
napomáhať k tomu, aby každý zamestna-
nec bol právom hrdý na príslušnosť k spo-
ločnosti ZVS holding, a.s.

ZVS HOLDING A REGIÓN
ZVS holding, a.s. a jej dcérske spoločnosti podporujú športové 
aktivity v Dubnici nad Váhom a v Novej Dubnici. Logo ZVS na 
dresoch hráčov  a štadióne prvoligového futbalového mužstva 
Dubnice nad Váhom znamená, že okrem futbalu dospelých 
podporujeme viac ako 340 žiakov a študentov v žiackych a do-
rasteneckých oddieloch. Krása umelého trávniku na futbalovom 
štadióne vyniká aj vďaka ZVS holding, a.s. Podporujeme obnovu 
športových areálov v Novej Dubnici a máme záujem športoviská 
sprístupniť aj  neorganizovanej mládeži. Aj za našej pomoci fun-
guje mládežnícky hokej v Dubnici nad Váhom, cyklistika a box. 
Podporujeme významné športové podujatia .Trvale dbáme aj 
o tradíciu folklórneho festivalu v Dubnici nad Váhom. Pomáhame

deťom v Ilave prejsť „Rozprávkovým lesom“. Boli sme aj pri 
modernizácii vyučovacieho procesu na SPŠ a Detašovaného 
pracoviska STU v Dubnici nad Váhom. Boli sme pri zlúčení SOU 
a sme hrdí, že sme mohli pomôcť vytvoriť nové dielne pre žiakov 
SOUSE  v našej spoločnosti a tým udržali prípravu novej gene-
rácie odborných robotníkov a technikov v Dubnici, na základoch 
nášho bývalého SOU. Ako jediný v regióne nezabúdame na svoju 
tradíciu. Každý rok sa stretávame s našimi bývalými zamestnan-
cami a poskytujeme im zdroje na uľahčenie ich ťaživej finančnej 
situácie. Stali sme sa donórmi výtvarného umenia. Priestory ZVS 
holding sme skrášlili výtvarnými dielami európskych umelcov. 
Boli sme pri vernisáži výstavy nášho bývalého pracovníka Jožka 
Kurjaka pri príležitosti jeho sedemdesiatin. Pomohli sme Dubnici 
nad Váhom spracovať Koncepciu dlhodobého rozvoja mesta.

DMD A MY
DMD holding, a.s. bol zriadený uznesením 
Vlády SR zo septembra 1995,pričom bolo 
vložených do jeho základného imania 34 
% akcií významných štátnych podnikov 
slovenského
Strojárskeho priemyslu so zameraním na 
obranný priemysel.. Cieľom jeho založenia 
bola konsolidácia tohto sektora priemyslu, 
vytvorenie akciových spoločností a ich 
jednotné koncepčné riadenie v oblasti 
financovania a obchodu, ako aj príprava 
akciových spoločností  na vstup strategic-
kých partnerov. Majoritnú účasť v týchto 
podnikoch si ponechal štát prostredníc-
tvom Ministerstva hospodárstva SR, ktoré 
vlastnilo 66 % akcií.
     Postupným vývojom reštrukturalizá-
cie spoločností skupiny DMD Group sa 
menili majetkové pomery v jednotlivých 
podnikoch. Mnohé materské spoločnosti 
sa dostali  v dôsledku objektívnych ako 
aj subjektívnych príčin do konkurzu a vzni-
kali nové spoločnosti podnikajúce na ich 

majetku. Na rozdiel od mnohých ďalších 
spoločností, kde došlo k presunom majet-
ku na dcérske spoločnosti, ktoré boli legis-
latívne spochybňované, zvolil manažment 
ZVS transparentnú formu reštrukturalizácie 
spoločnosti. Na základe reštrukturalizač-
ného úveru od komerčnej banky odkúpil 
ZVS holding, a.s. od správkyne konkurznej 
podstaty aktíva bývalej ZVS a.s. a začal 
rozvíjať novú spoločnosť  bez  minulých 
bremien úverového zaťaženia a dubiózne-
ho majetku. Od roku 2000 sa ZVS holding, 
a.s, vrátane dcérskych spoločností, rozvíja 
ako dynamický celok, ktorý každoročne 
zabezpečuje tvorbu zisku.
     V súčasnosti je z pohľadu majetkovej 
štruktúry majiteľom 50 % akcií spoločnosť 
DMD Group, a.s. ako predstaviteľ Fondu 
národného majetku a tým de facto štátu. 
Ďalších 50 % akcií má vo vlastníctve Atlan 
Group, a.s., ktorá je spoločnosťou vrcho-
lového manažmentu ZVS holding, a.s.

Zo slávnostného stretnutia
bývalých pracovníkov



Z histórie
obce Prejta
 „Niet obce ani mesta, ktorá by sa ne-
usilovala dokázať čím staršiu a čím sláv-
nejšiu svoju minulosť. V tomto závodení by 
som chcel byť nápomocný svojmu rodisku 
týmito príspevkami.“ ...takto začína kronika 
obce Prejta, ktorú písal jej rodák Mikuláš 
Tomík. Pochádzal z chudobnej rodiny. 
Keďže bol nadaný žiak, išiel študovať za 
kňaza, no po čase vidiac ťažkú finančnú 
situáciu svojej rodiny zanechal kňazstvo 
a išiel úradovať za notára do Trenčianskej 
Teplej, aby mohol podporovať otca a svo-
jich štyroch súrodencov. Popri svojom 
zamestnaní sa venoval zbieraniu starých 
mincí (veľkú časť mu dal jeho známy
- hrobár, našiel ich na prejtskom cintoríne), 
zbieraniu starých predmetov a písaniu hi-
stórie svojej rodnej obce Prejta. Mikuláš 
Tomík podstatnú časť kroniky napísal v ro-
ku 1961. Keď v roku 1964 zomrel, načatú 
kroniku dopísali v roku 1970 - aj na zákla-
de výpovedí najmä Ondreja Žiačka (nar. 
1864), Jána Kvasnicu (nar. 1870) a býva-
lého richtára Ondreja Koroša. Je bohato 
vlastnoručne ilustrovaná a zachytáva ob-
dobie obce od jej prvej písomnej zmien-
ky z roku 1379 po rok 1945. Z kroniky: 
 „Obec Prejta leží na strednom Považí 
na ľavej strane Váhu medzi obcami Klo-
bušice a Lieskovcom, teraz už vysta-
vaná na oboch stranách štátnej cesty 
Bratislava - Žilina a najstaršiu písomnú 
zmienku máme v listine z roku 1379 pod 
názvom Peryche, potom z roku 1409 
pod názvom Proytha a v roku 1439 pod 
názvom Preritta ako príslušnosť trenčian-
skeho hradného panstva. Odôvodnene 
sa môžeme domnievať, že pomenovanie 
niekdajšej osady pochádza z jej polohy, 
lebo bola „prerytá“ hradskou cestou spá-
jajúcou trenčiansky hrad s hradom košec-
kým. Táto hradská cesta viedla v úseku 
nami sledovanom smerom od Kolačína 
ponad Dubnicu a pod Lieskovcom cez 

našu obec Prejtu smerom na Klobušice 
a pretínala našu obec na mieste, kde 
je vedľa nej postavený terajší železný 
kríž, nachádzajúci sa medzi Vystrkovom 
a materskou obcou Prejtou. Tu si musí-
me uvedomiť, že terajšia štátna cesta 
Bratislava - Žilina bola vybudovaná len 
v 18. storočí na panovania Márie Terézie.“ 
 „V roku 1439 daroval kráľ Albert tren-
čiansky hrad svojej manželke Alžbete 
a v tejto darovacej listine je pomenovaná 
aj naša obec Prejta pod názvom Preritta, 
ako príslušnosť tohto hradného panstva. 
Toto je posledný rok, v ktorom sa Prejta 
spomína ako príslušnosť hradu trenčian-
skeho, lebo už v roku 1447 ju dáva Ulrik 
Cillei do zálohy spolu s ilavským hradom
za 4.000 zlatých Pongrácovi zo Sv. Miku-
láša, majiteľovi košeckého hradu. Je zau-
jímavé, že v záložnej listine o tom stano-
venej je naša obec pomenovaná menom 
Przetica. Od tohto roku, t. j. 1447, ostala 
Prejta trvale príslušnosťou ilavského hrad-
ného panstva až do zániku feudalizmu.“
Aký bol ďalší osud obce Prejta?  V kronike 
sa píše:
- spomenutý Pongrác sa v 15. storočí
 pridal k husitom a po ich porážke da-
 roval Matej Korvín Prejtu aj s ilavským
 hradom svojmu bojovníkovi proti husi-
 tom vojvodovi Blažejovi Magyarovi
- po vymretí rodu Mygyarovcov daroval
 Ferdinand I. v roku 1527 ilavský hrad aj
 s Prejtou Ladislavovi Macedónskemu,
 neskoršiemu biskupovi veľkovaradín-
 skemu (obec aj s ilavským hradom
 však bol obsadený Jánom a Rafaelom
 Podmanickým - majiteľmi hradu v Po-
 važskej Teplej) 
- v roku 1533 Ladislav Macedónsky pre-
 dal ilavský hrad aj s jeho majetkami
 vrátane obce Prejta Mikulášovi a Já-
 novi Ostrozithovcom z Chorvátska (od
 Podmanických si Prejtu vymohli až
 v roku 1543), títo vlastnili Prejtu viac
 ako 150 rokov, posledný Ostrozith sa
 v roku 1685 pridal k proticisárskemu
 povstaniu a po jeho potlačení bol
 zbavený majetkov - obec kúpil gróf
 Brauner

- v polovici 18. storočí prešlo ilavské
  panstvo aj s Prejtou manželstvom do 
 vlastníctva grófa Konigsegyha (svoje 
 panstvo mal v Pruskom)
- do roku 1918 sa história obce viaže
  s históriou a majiteľmi pruštianskeho,
 neskôr ilavského panstva a statkársky-
 mi židovskými rodinami Roth a Kohn,
 ktoré v obci vlastnili najväčšie pozemky 
 Toľko krátko z histórie samotnej obce. 
Na záver:
 „Ale ako takým tradičným jedlom boli
halušky syrové, lekvárové, bryndzové, ma-
kové. A tak sa stali Prejtany v prezývkach 
haluškári. V susedkej obci Lieskovany žu-
fári, pretože jedávali hodne hustých polie-
vok. Hovorili „navarila som trochu žufky“.

R. V. 
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NA VÝSKUM 
RAKOVINY SA
VYZBIERALO
7 425,- SK
 Beh Terryho Foxa sa uskutočnil 
v našom meste 5. 10. 2005. Tak ako 
minulý rok, najvyššie finančné príspev-
ky venovali žiaci a študenti dubnických 
škôl (ZŠ s MŠ C.I. 2 500,- Sk, ZŠ s MŠ
C. III. 2 020,- Sk, ZŠ Sv. D. 
Savia 760,- Sk, ZŠ s MŠ C. II.
889,- Sk, ŠZŠ 440,- Sk, ZŠ Partizánska 
400,- Sk, MC Slniečko 210,- Sk, MŠ 
Rozptyl 100,- Sk). Dobrovoľné prí-
spevky účastníkov behu pridá nadácia 
„Výskum rakoviny“ k zbierke na nákup 
diagnostických prístrojov pre nádorové 
ochorenia.
 Chceme touto cestou poďakovať
všetkým, ktorým nie je ľahostajný 
osud ľudí bojujúcich s touto záker-
nou chorobou a behu sa zúčastnili.

Mgr. Eva Kebísková

Z NA�ICH KOREÒOV
Tento ročník Dubnického folklórneho festivalu sme po prvý 
krát predstavili program, ktorý čerpá z materiálu ľudovej kul-
túry Dubnice nad Váhom a jej okolia. Večerný program bol 
venovaný sviatku Svätého Juraja a piesni, ktorá sa ku nemu 
viazala. Predstavili sa v nej odchovankyne Mikuláša Senku 
- „staré“ vršatčiarky, Folklórny súbor Mladosť a Spevácka 
skupina Dubnička. Touto cestou im ďakujeme za ochotu 
spolupracovať a veríme, že ich v budúcich ročníkoch znovu 
uvidíme vo festivalových programoch.
 Pre divákov 13. ročníka Dubnického folklórneho festivalu 
chceme pripraviť večerné podujatie Dubnická svadba, ktorá 
tiež bude čerpať len z našich koreňov. Naposledy bolo možné 
vidieť Dubnickú svadbu v javiskovom spracovaním asi v roku 
1966, ktorú organizovala Jozefína Koplíková.  Do prípravy 
našej svadby chceme zapojiť dubnické súbory a dychovku, 
ktorá k nej neodmysliteľne patrila. Svadba vyústi do svadob-
nej zábavy všetkých účinkujúcich a divákov pri dychovke. 
Obraciame sa o pomoc pri spolupráci všetkých, ktorí účinkovali na svadbe Jozefíny Koplíkovej a pamätajú si jej dej, texty, piesne. 
Zároveň vás pozývame o rok na naše podujatie, ktoré je určené pre diváka laika i odborníka, ktorý sa rád podučí niečo o našej
pôvodnej ľudovej kultúre.  Richard Benech, Mgr.
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do 4. 11. vestibul MsDK
 

VÝSTAVA VÝTVARNÝCH PRÁC
�IAKOV Z� S M� C. III.

4. 11. o 8.30 - 9.30 Veľká sála MsDK

DIVADLO MAŠKRTA BRATISLAVA

SKRINKA S DU�IÈKAMI
 Nežné a veselé rozprávanie o veľkých duchoch i malých 
dušičkách. Vyrozpráva príbeh o bábike Aničke s chorou dušič-
kou od lásky, o mackovi na kľúčik, ale i školákovi Dušankovi, 
ktorý má malú dušičku v postieľke.

Účinkujú: Jana Šebová a Tomáš Šebo
Hudba: na motívy írskych ľudových piesní
Predstavenie je organizované pre ZŠ a MŠ.

do 11. 11. výstavná miestnosť
č. 104

VÝSTAVA PRÁC
PROFESORA ZDEÒKA KUTRU

A JEHO �IAKOV 
Z GYMNÁZIA JÁNA PIVEÈKU

SLAVIÈÍN - ÈR
štvrtok 10. 11. o 19.00 h Bábková sála MsDK

SVETOM KRÍ�OM KRÁ�OM
Ďalšia zo série prednášok ŠK Tatranec.

piatok 11. 11. o 17.00  Veľká sála MsDK

TANEČNÉ DIVADLO SORRISO

KAJ A GERDA
Informácie o programoch:

odd. kultúry MsDK, tel.:042/44 55 758

KEDY ZA KULTúROU?

SPOMIENKA
Je to už rok, čo nie si s nami, zabudnúť nemôže rodina, známi.

Na hrobe kytica, kahanec svieti, spomienka manželky
a Tvojich detí.

Dňa 7. 11. si spomíname smutné 1. výročie
úmrtia nášho drahého

Jozefa DUVAČA z Prejty.
Kto ste ho poznali, venujte mu s nami tichú spomienku.

S láskou spomína manželka, deti a ostatná rodina

Zoznam obyvate3⁄4ov, ktorí sa
narodili od 1. 9. do 31. 9. 2005

Simona Blažeková
Lenka Bučencová
Adam Chňapek
Kristína Kolárová
Tobias Kostka
Andrej Kubec
Karolína Kutišová
Zuzana Kvasnicová
Tomáš Laco
Gabriela Letková
Daniela Macová
Sára Ondriškovičová
Marián Pohorelec
Sára Rácová
Romana Riecka
Lea Žáčiková
Sára Čižmáriková

Zoznam obyvate3⁄4ov, ktorí zomreli
od 1. 9. do 31. 9. 2005

Mária Balážová
Štefan Budinský
Emília Červená
Mgr. Vlasta Damašková
Alexander Ďuriš
Pavol Kaprálik
František Kubaščík
Kamila Mikulová
Pavlína Pavlisová
Sabina Rybanská
Emília Šabatová
Mária Tomková
Jozef Žovinec

V mesiaci september
bolo 14 sobášov.

V mesiaci september 2005 oslavujú
okrúhle �ivotné jubileum 

(75, 80 a 85 rokov)

I.Babicová
L.Baranka
H.Musilová
I.Vašíčková
M.Guricová
B.Zahradníková
M.Ridrichová
Ľ.Kristínová
M.Šimonffyová
K.Dianová
E.Kolman
M.Kutejová
A.Šugra
J.Chudý
A.Tankovičová
P.Tehlár.

SPOLOèENSKá 
RUBRIKA

eeeeeeeeeeeeeeeeeee

eeeeeeeeeeeeeeee
SRDEèNE BLAHO�ELáME
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4.-6.11. piatok až nedeľa 19.30

H3⁄4adanie krajiny
nekrajiny

 Johnny Depp a Kate Winslet v ča-
rovnom príbehu o zrode jednej z naj-
známejších postáv sveta rozprávok 
- Petrovi Panovi. James Barrie žije v 
Londýne na začiatku 20. storočia. Ako 
spisovateľovi a dramatikovi sa mu veľ-
mi nedarí. Jedného dňa stretáva oča-
rujúcu ženu, ktorá má štyroch synov. 
Život s ňou a s jej deťmi sa stáva pre 
Barrieho silnou inšpiráciou. Nová rodi-
na mu pomáha na tvorivej ceste do ríše 
fantázie, v ktorej sa zrodí Peter Pan a 
jeho magický svet..
106 min. titl. MP

8.- 9. 11. utorok,streda 19.30

Legenda o Zorovi II
 Antonio Banderas,Catherine Zeta -
Jonesová a Anthony Hopkins v pokra-
čovaní nesmrteľného príbehu o Zorovi
pomstiteľovi. MP

10. 11. štvrtok 19.30

Prekliatie
 Napadnutie a pohryznutie vlkola-
kom zmení životy troch mladých ľudí. 
Keď chcú zmeniť svoje osudy, musia 
vlkolaka zabiť… Desivý horor od maj-
stra napätia Wesa Cravena. V hlavnej 
úlohe Christina Ricci,
97 min. titl. MN

11.- 13. 11. piatok až nedeľa        19.30

Rukojemník
 Jeff Talley pracoval veľa rokov ako 
vyjednávač losangeleského tímu SWAT. 
Náročná, stresujúca profesia prinútila 
traumatizovaného policajta prijať miesto 
šéfa polície v idylickom mestečku Bristo 
Camino. Sen o kľudnej práci policajta 
ďaleko od veľkomesta sa pre neho 

však skončil vo chvíli, keď traja brutálni 
zločinci, prichytení pri krádeži, zoberú 
troch rukojemníkov. 

113 min. titl. MN

15. 11. utorok 19.30

Jaskyòa
 Záchranný team sa vydá do hlbín 
najväčšieho jaskynného systému na 
svete, nájsť skupinu odvážlivcov, ktorí 
sa vydali ako prví odhaliť tajomstvá naj-
nižšieho bodu jaskyne. Po prekonaní 
všetkých prírodných nástrah, ich cestu 
preruší neznáme monštrum, žijúce pod 
zemou... 101 min. titl  MN12

18.- 20. 11. piatok až nedeľa       17.00

Príbeh �raloèieho
chlapca

a sopeèného dievèa�a

 V 3 - D prevedení film o dobrodruž-
stvách 10 - ročného chlapca, ktorého
opustia kamaráti a musí prežiť letné 
prázdniny celkom sám. Vymyslí si však
dvoch imaginárnych kamarátov (Žra-
ločieho chlapca Sopečné dievča) s
ktorými vstúpi do ríše svojich snov...
83.min. dabing MP

18.-20.11. piatok až nedeľa 19.30

Rí�a vlkov
 Po Purpurových riekach si Jean 
Reno opäť zahral vo filmovej adaptácii 
románu, ktorého autorom je Jean-
Christophe Grangé. Tentoraz však ne-
stvárnil komisára Niemansa, ale bý-
valého policajta Jean-Louis Schiffera. 
V tureckej štvrti Paríža našli tri brutál-
ne zavraždené a zohavené ženy, ktoré 
sú si nápadne podobné. Policajný kapi-
tán Paul Nerteaux požiadal Schiffera
o pomoc pri pátraní i napriek tomu, 
že používa tvrdé vyšetrovacie metódy,
pretože sa vyzná v podsvetí.
128 min. titl. MN

22.- 23. 11. utorok-streda            19.30

Posledný lovec

24.- 25. 11.   štvrtok, piatok         17.00

Walace & Gromit:
Prekliatie králikodlaka

 Roztržitý vynálezca Wallace a jeho 
verný psí spoločník Gromit - úžasná 
dvojica z Oscarom ocenených krát-
kych filmov tvorcu “Slepačieho úletu” 
Nicka Parka - prvý krát vstupuje na 
filmové plátno v celovečernej dobro-
družnej komédii.
85 min. titl. MP

26.- 27. 11. sobota, nedeľa

�tyria bratia
 Štyria bratia sa odohrávajú na pred-
mestí Detroitu, v zložitom prepletenci 
čiernej a bielej komunity, ktorej členovia 
sa spolu ešte stále učia žiť. Dvaja čierni 
a dvaja bieli chlapci dostávali model 
správneho spolužitia už od plienok 
vďaka láske svojej adoptívnej matky. 
V dospelosti sa ich cesty síce rozde-
lili - traja bratia odišli z mesta a jeden 
zostal doma a „usadil sa“ - ale tragická 
udalosť ich zase spojila.
108 min. titl.
Vstupné: 60.- Sk MN 15

29.- 30. 11. utorok, streda 19.30

Ako ulovi� dru�ièku
V tejto výstrednej komédii sa vám 
Owen Wilson a Vince Vaughn predsta-
via ako rozvodoví právnici a nerozluční 
priatelia, ktorí sa ešte nestretli so 
svadbou, na ktorú by sa im nepodarilo 
votrieť. Riadiac sa tajnými pravidlami 
„marenia svadieb“ sa im každý týždeň 
podarí nájsť záludný spôsob, ako sa 
dostať nielen na svadbu, ale aj do 
srdca niektorej z družičiek.
119 min. titl MP

PROGRAM KINA MSDK NA OKTóBER 2005

Úspe�ní
pästiari
 Na majstrovstvách republiky v boxe, ktoré sa uskutočnili v 
dňoch 14. - 16 . 10. 2005 vo Vranove nad Topľou si úspešne po-
čínali aj dubnickí pästiari.  

Zlaté medaily získali:
  Anton Dydi      v kategórii  do 54 kg  
  Róbert Blažo                 do 69 kg  
  Michal Franek              do 75 kg

Bronzové medaily získali:
  Marcel Rác             do 54 kg
  Filip Barák              do 57 kg.
Majstrovstvá republiky boli dobre organizované a mali dobrú 
športovú a spoločenskú úroveň.
Rudolf Dydi pre zranenie neštartoval.  - ša -

Zlaté medaily získali:
  Anton Dydi v kategórii  do 54 kg  
  Róbert Blažo                 do 69 kg  
  Michal Franek              do 75 kg
Bronzové medaily získali:
  Marcel Rác              do 54 kg
  Filip Barák               do 57 kg.

Úspe�ní
pästiari
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Ublí�enie na zdraví.

 Dňa 3. 9. 2005 v neskorých 
nočných hodinách na základe
telefonického oznámenia zasa-
hovala realizačná hliadka mest-
skej polície v mestskom parku, 
kde malo dochádzať k fyzické-
mu napádaniu medzi nezná-
mymi osobami. Na mieste sa 
nachádzal 18 ročný mladík, kto-
rý mal  zranenia tváre a uvádzal,
že bol napadnutý neznámym 
páchateľom, pričom tento ho 
najskôr  rukou  udrel do hlavy 
a trupu  a po následnom páde 
na zem ho nohou kopol do 
oblasti tváre. Po tomto nezná-
my útočník z miesta incidentu 
ušiel. Podľa informácií poško-
deného a po vypočutí sved-
kov udalosti bol zistený popis 
páchateľa. Na základe tohto bo-
la vykonaná kontrola pohos-
tinských zariadení v meste, 
pri čom bol podozrivý útočník 
v jednom z nich nájdený a pred-
vedený na útvar mestskej polí-
cie k podaniu vysvetlenia, kde 
sa  mladý, iba 18 ročný muž k 
svojmu nezákonnému konaniu 
priznal. Nakoľko napadnutý 
mladík utrpel zranenia, ktoré 
si vyžadujú liečenie viac ako 
7 dní, bola po zdokumentovaní 
vec pre podozrenie zo spácha-
nia trestného činu ublíženia 
na zdraví odovzdaná orgánom 
činným v trestnom konaní.

Zadr�aní vlamaèi.

 Dňa 5. 9. 2005 v nočných 
hodinách bola príslušníkmi 
mestskej polície vykonaná kon-
trola materskej škôlky na síd-
lisku Centrum II, pri ktorej bolo 
zistené rozbitie presklenia okna 
v prízemnej časti predškolské-
ho zariadenia. Nakoľko okno 
bolo rozbité vhodením cudzie-
ho predmetu  a viditeľné stopy 
signalizovali možnosť vniknutia 

nepovolaných osôb do budovy, 
bola ihneď vykonaná aj dô-

kladná kontrola objektu zvnú-
tra. Počas tejto bola v objekte 
postupne nájdená dvojica vlá-
mačov ktorí sa ukrývali na rôz-
nych miestach, pričom sa jed-
nalo o mužov vo veku 25 a 29 
rokov. Nakoľko tieto osoby sa 
z miesta činu pokúšali utiecť, 
boli voči nim v zmysle zákona 
použité donucovacie prostried-
ky a následne boli obe podozri-
vé osoby na mieste zadržané. 
Dvaja uvedení muži použili na 
vniknutie do budovy kanálový 
poklop, ktorým si rozbili okná 
a takto vytvorením otvorom vo-
šli do budovy za účelom kráde-
že. Pre dôvodné podozrenie 
zo spáchania trestného činu 
krádeže vlámaním boli na mie-
sto privolaní aj príslušníci OO 
PZ SR v Dubnici nad Váhom 
a celú vec si na mieste pre-
vzal policajný vyšetrovateľ.         

Predvedenie h3⁄4adanej 
osoby.

 Dňa 9. 9. 2005 v dopolud-
ňajších hodinách bol službu-
konajúcimi príslušníkmi mest-
skej polície predvedený hľada-
ný 46 ročný muž na ktorého
bol Okresným súdom v Tren-
číne vydaný príkaz na dodanie 
do výkonu trestu odňatia slo-
body. Po vykonaní služobných 
úkonov bol muž odovzdaný
príslušníkom OO PZ SR v Dub-
nici nad Váhom, ktorí ho eskor-
tovali do príslušného náprav-
ného zariadenia.

Nezvládol svoje
chovanie.

 Dňa 14. 9. 2005 v nesko-
rých nočných hodinách bol na
základe telefonického ozná-
menia vykonaný výjazd reali-
začnej hliadky mestskej polície 
do miestnej časti Prejta, kde 
mal neznámy páchateľ rozbí-

jať presklenie vchodových dverí
na jednom z obytných domov. 
Na mieste bol pri tomto nezá-
konnom konaní pristihnutý 47
ročný muž, ktorý si takto vy-
bíjal svoju agresivitu po kon-
zumácii alkoholických nápo-
jov. Uvedený páchateľ bol 
predvedený na útvar mestskej 
polície k podaniu vysvetlenia, 
pričom museli byť vzhľadom 
k jeho pokračujúcemu agresív-
nemu konaniu použité aj do-
nucovacie prostriedky. Obdob-
ného konania sa dopustil dňa 
9. 9. 2005 aj 24 ročný muž 
z Dubnice nad Váhom, ktorý 
taktiež pod vplyvom alkoholu 
kopnutím nohou rozbil pres-
klenie vchodových dverí na 
jednom z panelových domov 
na sídlisku Pod hájom. Muž
bol taktiež predvedený na po-
danie vysvetlenia, pričom
okrem blokovej pokuty bude
musieť uhradiť aj vzniknutú
škodu.     

Alkohol v akcii.

 V nočných hodinách dňa 
19. 9. 2005 bol na základe 
telefonického oznámenia vy-
konaný výjazd do obytného 
domu na ulici Bratislavskej, 
kde malo dôjsť k nezákonné-
mu  násilnému vniknutiu do jed-
ného z bytov. Tu bol na scho-
disku spoločných priestorov 
nájdený 43 ročný muž, ktorý 
mal tržnú ranu v temennej časti  
hlavy. Vykonaným objasňova-
ním bolo zistené, že tento muž, 
ktorý bol pod značným vplyvom 
alkoholu, ešte pred príchodom 
hliadky nohou vykopol uzam-
knuté dvere jedného z bytov, 
vošiel dnu kde krátko pobudol 
a pri odchode spadol na scho-
disku domu. Z dôvodu zranenia 
bol muž po prvotnom ošetrení 
na mieste prevezený k odbor-
nému vyšetreniu do NsP v Ila-
ve. Vzhľadom k okolnostiam 
spáchaného činu - uvedený byt
bol neobývaný a pripravený 
k rekonštrukcii a páchateľovi 
nebol preukázaný úmysel do-
pustiť sa krádeže, pričom išlo 
len o skratové jednanie muža 
spôsobené skonzumovaným 
alkoholom, bola vec riešená len 

ako priestupok proti majetku. 

Násilie v rodinách.

 Dňa 29. 9. 2005 v popo-
ludňajších hodinách telefonic-
ky požiadala o pomoc žena, 
ktorú v byte na sídlisku Cen-
trum II fyzicky napádal jej 31 
ročný syn. Na mieste bolo 
zistené, že páchateľ posilnený 
alkoholom okrem fyzických 
útokov voči matke porozbíjal 
aj časť zariadenia bytu, pričom 
sa vyhrážal, že matku zabije 
a po tom byt podpáli. Nakoľko 
agresívny muž nereagoval na 
opakované výzvy príslušníkov 
mestskej polície a neustále sa 
pokúšal o fyzické útoky voči 
matke, boli voči nemu v zmysle 
zákona použité donucovacie 
prostriedky a to i na prekona-
nie aktívneho odporu, ktorý 
podnapitý páchateľ kládol pri 
predvádzaní. Vec je v štádiu 
objasňovania, pričom až po 
jeho ukončení a posúdení skut-
kovej podstaty spáchaného či-
nu bude rozhodnuté, či bude 
vec riešená ako priestupok 
proti občianskemu spolunažíva-
niu alebo odstúpená ako trest-
ný čin násilia proti skupine oby-
vateľov a proti jednotlivcovi. 

 Podobný prípad riešili prí-
slušníci mestskej polície aj na-
sledujúceho dňa, kedy sa v do-
poludňajších hodinách na síd-
lisku Pod kaštieľom  voči svojej  
matke  hrubo správala 35 roč-
ná žena tak, že v silne podna-
pitom stave sa dlhodobým bú-
chaním na vstupné dvere bytu 
a hlasným vykrikovaním domá-
hala vpustenia na návštevu do 
bytu svojej matky. Po tom, čo 
ju táto nakoniec dnu vpustila, 
sa jej podarená dcéra odvďa-
čila tak, že ju aj za pomoci 
fyzického násilia odmietala 
pustiť z bytu von. Zúfalá 71 
ročná žena  telefonicky o po-
moc požiadala príslušníkov 
mestskej polície, ktorí násled-
ne mladú ženu predviedli na 
útvar mestskej polície. Vec je 
riešená ako priestupok proti 
občianskemu spolunažívaniu.

ZO ZáPISNíKA
MESTSKEJ POLíCIE

BEZPLATNE
LEN V DUBNICKÝCH NOVINÁCH!

Bezplatná riadková inzercia obèanov:
pozemky, domy, autá, bytové doplnky a pod. ...

Inzerujte v  DUBNICKÝCH NOVINÁCH!

CHCETE PREDA�? CHCETE KÚPI�? Kontakt: 0915 157 100 � 1⁄4.R.H.
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DUBNICKÝ PIVO TOK 
SA VYDARIL!
 Spoločnosť DuTaF CENTRUM Dubnica n/V us-
poriadala v dňoch 30. 9. - 2. 10. 2005 vo svojom
areáli netradičnú akciu pod názvom „Dubnický PIVO 
tok“. Išlo v podstate o ochutnávku pív pivovaru Ša-
riš, pri konzumácii teplých údenín a kapustnice za
sprievodu tanečných a hudobných skupín. l napriek
pomerne chladnému jesennému počasiu, ktoré v
týchto dňoch vládlo, možno povedať, že návštev-
níci tejto akcie boli spokojní s prostredím, organizá-
ciou, ale aj s kultúrnym programom.
 Počas troch dní sa na pódiu novovybudovaného 
amfiteátra predstavili rôzne skupiny tanečné, folklórne, 
country, folkové, rockové. Vyvrcholením sobotňajšie-
ho dňa bola skupina SGP PROJECT z Dolného Kubína.
 Táto netradičná akcia v meste Dubnica n/V obo-
hatila spoločenské - kultúrne dianie v meste a zá-
roveň ukázala, že pri vhodnejšie zvolenom termíne 
(teplejšom období) by mohol vzniknúť v Dubnici n/V
nový festival, festival s iným zameraním, ako je tra-
dičný Dubnický folklórny festival, festival dobrého jedla 
a piva za účasti hudobných a tanečných skupín.

organizátor podujatia

IN VINO(1)
VERITAS ...
 Vo víne je pravda ... hovorili to už naši 
predkovia, keď sa im pri dobrom vínku 
rozväzoval jazyk a povedali i to, čo by 
inak nepovedali. No nielen pravda je vo 
víne. Víno ľudí rozdeľuje i uzmieruje, víno 
lieči, živí, utešuje i opája. A čím je lepšie, 
tým viac pripomína elixír života, tým viac 
príjemnejšie pôsobí na naše zmysly. Nie, 
nie som obchodník s vínom, ktorému ide o 
propagáciu pitia a predaja vína. Prihovoriť 
sa a písať o víne v DN ma podnietil 
súčasný vínový boom. Slovensko začína 
prichádza na chuť vínu - od vína ako 
alkoholu mnohí prechádzajú ako k nápoju, 
ktorý nielen chutí, ale pri ktorom sa dá 
dobre posedieť. Kto dnes nepije víno, nie 
je „in“. Ľudia spoznali, že okrem Venušinho 
čara, Bakchusa, Košického pokladu - slad-
kastých zmesových vín, existujú odrodové 
vína, vína s prívlastkom, ozajstné zme-
sové cuvée ... , na ktorých si človek ozaj 
pochutí. Je zvýšený záujem o literatúru 
a všeobecne informácie o víne. Svojou 
troškou prispel i dnes už temer každo-
denný pohľad na bezdomovcov, ktorí (nie-
len) na Námestí Matice slovenskej popíjajú 
to svoje čučo (trochu prekvasená ovocná 
šťava), ale i plné regály rôznych vín a vín-
nych nápojov v supermarketoch, o ktorých 
väčšina ľudí nevie, čo si má myslieť.
 Čo je vlastne víno? O premene hrozno-
vého muštu na víno (jeho výrobe) napíšem 
možno niekedy nabudúce. Teraz aspoň 
chemické zloženie vína:

 83% ... voda, 12% ... alkohol, 1% ... gly-
cerol, 1% ... cukor, 0,8% ... kyseliny (vínna, 
jablčná, jantárová ...), 0,3% ... soli a mine-
rály, 0,25% ... dusíkaté zlúčeniny (amino-
kyseliny, proteíny ...), 0,02% ... triesloviny 
(biele víno), 0,3% ... triesloviny (červené 
víno), zvyšok: buketné a aromatické látky, 
vitamíny, oxidy ... Uvedené percentá pri 
alkohole sú priemerné. Alkoholu môže byť 
vo víne i 6% (ľahké talianske a francúzske 
stolové vína), ale aj 15% a viac (dezert-
né vína, sladké likérové portské, sherry, 
madeira,...).
 Červené vína sa odlišujú od bielych 
najmä vyšším obsahom trieslovín - taní-
nov. Tie sú najmä v šupkách, stopkách, 
semienkach, a preto čím silnejšie a dlhšie 
hrozno lisujeme, tým je viac trieslovín a 
víno je viac horkasté. Rokmi taníny spô-
sobujú mäkkosť, víno dobre konzervujú 
a dodávajú mu chuťovú plnosť a kom-
plexnosť. Aj preto sa červené vína lepšie 
archivujú. Chuť vínu dáva aj zloženie 
minerálov a solí, ktoré sú vo víne z pôdy. 
Každá pôda má iné zloženie - iné je v
Bretaňsku, iné v Austrálii, iné v Lužian-
kach pri Nitre. Nikde na svete sa neu-
rodí tokajské ako u nás a v Maďarsku 
- klimatické podmienky a pôda sopečného 
pôvodu sa nedajú napodobniť. Keď napr. 
ochutnáme Chardonnay z Južnej Afriky, 
z Moravy alebo zo Slovenka - každé chutí 
aj z dôvody iného pôdneho zloženia inak. 
Je zaujímavé, že platia rovnice: úrodná 
pôda = zlé víno, menšia úroda = kvalitnej-
šie víno. Na chuť vína pôsobia i klimatic-
ké podmienky, zemepisné pásmo, počet 
slnečných dní v roku, uskladnenie - vy-
zrievanie vína v sude (sklo, drevo, antikor), 
spôsob zberu, technológia výroby vína .... 

Vinársky slovník: A 
agresívne víno - výrazne tanínové alebo
   kyslé mladé víno
aromatické víno - veľa ovocných a kvetino-
   vých vôní v mladom víne
   Aligoté (Francúzsko),
   Assyrtiko (Grécko), 
   Alibernet (Gruzínsko), 
   André (Morava) ... muš-
   tové odrody 
AOC (Appellation d´Origine Contrôlée) 
   - kontrolované označe-
   nie pôvodu vína vo Fran-
   cúzsku (záruka kvality, 
   má ho asi 25% francúz-
   skych vín), niekedy AC 
   s uvedením oblasti - napr.
   Appellation Beaujolais 
   Contrôlée
Aszú - druh výberových (3 - 6 putňových) 
   hroznových vín vyrába-
   ných v tokajskej oblasti
Stupne kvality francúzskych vín (oficiálne, 
neoficiálne sú vaše chuťové a čuchové 
orgány): najnižšia kvalita vín po najvyššiu - 
Vin de Table (stolové), Vin de Pays, VDQS, 
AC alebo AOC.
Rada na záver: v litrovej (to už nehovorím 
o 5-litrovej) fľaške dobré víno asi nekú-
pite, v sedemdecovej je predpoklad, že by 
mohlo byť dobré a v pollitrovej máte temer 
istotu, že víno je kvalitné. Platí zásada: 
čím menšia fľaška, tým kvalitnejšie víno. 
Pri nápojoch v krabiciach a PET-fľašiach 
sa o víne dá hovoriť asi len veľmi ťažko 
(pokiaľ väčšinu času i vy netrávite na spo-
menutom námestí).
Tip na koštovku: niektoré z nových slo-
venských odrodových vín - Devín (biele) 
alebo Dunaj (červené) ... Na zdravie!

R.V.



 

BOCCIA - �PORT

Úèastníci celosvetového �tafetového behu

WORLD HARMONY RUN
sa Dubnièanom predstavili 6. 10. 2005

na javisku pred ABC
 WORDL HARMONY RUN je športovo - spoločenské po-
dujatie, ktorého cieľom je podporiť porozumenie a harmó-
niu medzi ľuďmi, krajinami a národmi. Celková dĺžka tohto 
štafetového behu, ktorý vedie cez 70 krajín sveta, je 40 - tisíc
kilometrov.
 Jeho európska vetva, ktorá odštartovala už 2. marca
v portugalskom Lisabone, meria 24 - tisíc kilometrov a nav-
štívila už takmer všetkých 45 krajín. Od 5. októbra - 10. októ-
bra bola horiaca pochodeň, ktorú si bežci odovzdávajú,
na Slovensku, potom poputovala do Rakúska, Slovinska,
Chorvátska, Bosny a Hercegoviny, Srbska, Čiernej Hory.
 Denne sa štafeta presunovala o 100 až 150 km a zá-
verečný ceremoniál bol plánovaný na 28. októbra v Buda-
pešti.
 Účastníkov celoslovenského štafetového behu privítal vo
štvrtok 6. 10. 2005 na javisku pred ABC v Dubnici nad Váhom
tréner Atletického klubu p. Peter Fillo. Spoločne asi s
300 návštevníkmi, ktorí prišli podporiť myšlienku behu
a mnohí z nich aspoň na chvíľu podržali symbolickú pocho-
deň. O kultúrny program sa postarali dievčatá z tanečnej
skupiny Tweety z CVČ. K bežcom sa potom pridali členovia
Atletického klubu na čele s Marekom Ranušom, viacnásob-
ným majstrom SR v bežeckých disciplínach.

Mgr. Eva Kebísková
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TELESNE POSTIHNUTÝCH 1⁄4UDÍ
 V dňoch 15. a 16. októbra 2005 sa uskutočnili v Žiari nad Hro-
nom Majstrovstvá Slovenska telesne postihnutých športovcov 
v Boccii. Zúčastnil sa na nich aj náš spoluobčan Peter Hudeček, 
ktorý v súťaži jednotlivcov sa umiestnil na 2. mieste a v súťaži 
teamov na 1. mieste.
 Dňa 8. 10. 2005 na preteku Bocca cup v Bratislave, v súťa-
ži teamov obsadil 1. miesto v zložení: Peter Hudeček, Michal 
Ostrožanský a Jakub Nagy.
Všetci sú členmi športového klubu Altius Bratislava.

Blaho�eláme a prajeme ve3⁄4a �portových úspechov.

Medailista - Peter Hudeček


